
      Press Release  

Parliamentary Assembly Communication Unit 
Ref: 151b08 
Tel: +33 3 88 41 31 93  
Fax :+33 3 90 21 41 34 
pace.com@coe.int 
internet: www.coe.int/press 

 
The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states. 

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas. 
Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group);  

ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left). 
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PACE President appeals for calm in Yerevan, calls for 
dialogue 
  
Strasbourg, 02.03.2008 – “I appeal for calm in Yerevan, and I call on all sides to 
do everything in their power to prevent further violence,” said the President of 
the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) Lluís Maria de 
Puig, reacting to events in the Armenian capital. 
  
“I deeply regret the deaths and injuries that have already occurred, and repeat 
that the authorities must show the utmost restraint and respect the principle of 
proportionality. The state of emergency that has been declared is an extreme 
measure and should be lifted as soon as possible: round-ups of peaceful 
demonstrators and gagging the media is not the response of real democrats to 
differing views. 
  
Whatever disagreements there are over the fairness of the election, they should 
be worked out through the election appeals process and the Constitutional 
Court and not through clashes on the streets. Talking, not shooting, is the way 
forward. PACE stands ready to do all it can to help achieve this, and is following 
events extremely closely." 
 
 
Le Président de l’APCE lance un appel au calme et au 
dialogue à Erevan 
  
Strasbourg, 02.03.2008 – « J’appelle au calme à Erevan, et je demande à 
toutes les parties de faire tout ce qui est en leur pouvoir pour prévenir de 
nouveaux actes de violence, » a déclaré le Président de l’Assemblée 
parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE) Lluís Maria de Puig, réagissant 
aux incidents qui se sont produits dans la capitale arménienne. 
  
« Je déplore vivement les pertes en vies humaines et les blessés, et répète que 
les autorités doivent faire preuve de la plus grande retenue et respecter le 
principe de proportionnalité. L’état d’urgence qui a été proclamé est une 
mesure extrême et il devrait être levé dès que possible : la dispersion brutale 
de manifestations pacifiques et le musellement des médias ne sont pas une 
réponse de vrais démocrates face à des divergences de vues. 
  
Quels que soient les désaccords au sujet du caractère équitable des élections, 
ils devraient être réglés par des procédures de recours et par la Cour 
constitutionnelle et non pas par des affrontements dans la rue. C’est par le 
dialogue, et non par les balles, qu’il sera possible de progresser. L’APCE est 
prête à faire tout son possible pour y contribuer, et suit les événements de très 
près. » 


